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Nowa ustawa dotycząca przewozu osób 

KONCESJONOWANIE PRZEWOZÓW 

Najważniejsze punkty nowej ustawy o przewozach osób 
wyjaśnia mgr inż. Jolanta Szyszka, Naczelnik Wydziału 

Gospodarki Przestrzennej, Komunalnej i Ochrony Środowiska. 

Red.: Od 1 kwietnia br. weszły w życie 
nowe przepisy dotyczące przewozu osób, 
co to oznacza w praktyce dla taksówkarzy, 
kierowców minibusów i PKS? 

mgr J.Szyszka: Wejście w życie nowych 
przepisów w zakresie przewozu osób 
nakłada na przewotników obowiązek 
uzyskania zezwolenia na wykonywanie 
zarobkowego przewozu na terenie gminy. 
30.06.1998 r. mija termin składania 
wniosków o wydanie takiego zezwole-

nia. Przed wydaniem zezwolenia, Gmina 
będzie sprawdzała status przedsiębiorcy, 
kwalifikacje zawodowe, zaświadczenia 
z badań technicznych pojazdów zgłoszo
nych do przewozu osób, zabezpieczenie 
w postaci środków pieniężnych lub 
majątkowe w wysokości co najmniej 3.000 
ECU na pojazd lub 150 ECU na jedno 
miejsce, zaś._wiadczenia z rejestru ska
zanych i inne w zależności od rodzaju 
przewozu osób. 

Red.: Czy z komunikacji miejskiej zostaną 
wyeliminowane technicznie niesprawne 
autobusy? 

J.SZ.: Osoba fizyczna lub firma ubiegająca 
się o zezwolenie będzie musiała przed
łożyć aktualne zaświadczenie z badania 
technicznego, dopuszczającego pojazd 
do ruchu. 

dokończenie na str. 6 

Urszula Kozioł 

MACIEJKA 

Z nazwy, wyglądu, bardzo 
pospolita. 
(idzie jej do róży, ba, do lilii 
dwornej. 
(iardzi nią złota dalia zakon
nica 
i narcyz jej się nie kłania \.1-Yf
womy. 

Za to wieczorem ... 
Skromna maciejka, ten ko
pciuszek grządki 
zakrzykiwany przez jaskrawe 
kwiatki, 
taką wydziela z siebie słodycz 
woni, 
że cały ogród ma łez pełne 
płatki. 

Każdy ma swoją porę ... 

Z: Strofy o kwiatach: antolo
gia. Warszawa 1981, s. 127 

MłODZI SAMORZ.ĄDO\VCY 
W odzewie na ogólnopolską 

dyskusję problemową dotyczącą 
przebudowy samorządowej 
państwa, przedstawiciele mło
dzieży ze Szkoły Podstawowe} 
nr 2 w Krynicy zorganizowali 
27. 04. bieżącego roku w swo
jej placówce Forum Samorządów 
Uczniowskich. 

Na zapr oszenie odpo
wiedziała większość samorzą
dów szkół podstawowych 
z gminy Krynica i Muszyna. 
Pomys łodawcom zależało na 
zainicjowaniu· integracji mło
dzieży okolicznych szkół 
podstawowych, zachęcaniu 

dokończenie na str. 15 
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Zderzenia, zdarzenia 

Co widać, co słychać, co ludzie mówią 

* Budynek dolnej stacji kolejki linowej na Górę 
Parkową jest obecnie 
odnawiany. Spod 
czarnych zacieków 
i warstwy brudu 
wyłania się piękny 
piaskowiec. Stacja 
odzyskuje swój pier
wotny wygląd. 

* MATURY, MATURY!!! ... 
Wyniki tegorocznych matur: w ZSZ ukończyło 
szkołę w dwóch klasach (Liceum Zawodowe 
i Technikum Gastronomiczne) 70 osób, do matu
ry pisemnej przystąpiło 69 osób, zdało 64, 
poprawkowe ustne w sierpniu będą zdawały 4 
osoby. W Liceum Ogólnokształcącym w klasach IV 
a, IV b, IV c było 79 absolwentów. Do matury 
przystąpiły 7 4 osoby, zdały 7 2, poprawkowe egza
miny będą zdawały 2 osoby. 

* Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 19 maja 
1998 r. ( Dz.U. nr 65, poz. 418) utworzono 
z dniem l lipca 1998 r. w Tarnowie Wyższą Szkołę 
Zawodową, która będzie prowadzić edukację 
w następujących specjalnościach zawodowych: 
j. polski, j. angielski, j. niemiecki, j.francuski, 
wychowanie fizyczne z gimnastyką korekcyjną, 
matematyka z informatyką, chemia stosowana 
oraz elektrotechnika z elektroniką. 

* Kryniccy artyści 
sprzedają swoje 
prace w nowy�. 
miejscu. 
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* Prace przy układaniu 
kostki na chodnikach 
wzdłuż głównych ulic 
Krynicy postępują 
błyskawicznie. Na zdj. 
Ul.Zdrojowa. 

* Wszystkich zaskoczyła wiadomość, że trenerem 
KTH nie będzie , jak w poprzednim sezonie pan 
Ryszard Bialik, lecz czeski szkoleniowiec Rudolf 
Rochacek. Nowy trener prowadził do tej pory 
m.in. I ligowe drużyny: Trzyniec i Banik Karvina. 
Jak nas poinformował wiceprezes Zarządu pan 
Maciej Mista, nie obsadzono jeszcze funkcji asys
tenta tre-nera, który pełniłby jednocześnie funkcję 
kierownika zespołu. W tej chwili wiadomo też, że -
przybyli nowi zawodnicy, dwóch wychowanków 
Szkoły Mistrzostwa Sportowego w Sosnowcu -
Darek Zabawa ( STS Sanok) i Rafał Twardy oraz 
obrońca z Czech. Nowym sponsorem KTH będzie 
PZU S.A. 

A takie zabawy „organizują" sobie dzieci 
w centrum miasta 

* Minął Dzień Dziecka. Jak co roku dzieci z przed
szkoli i szkół miały wiele atrakcji: wycieczki, ogniska, 
konkursy, zabawy i zawody. Szkoda tylko, że przez 
pozostałe dni roku myślimy tak mało o naszych 
milusińskich. Jeden najprostszy przykład: nie ma 
miejsc zabaw dla najmłodszych, jedynie w przed
szkolach, przy niektórych domach wypoczynkowych 
i w lepszym lub gorszym stanie na osiedlach, wciąż 
brakuje placu zabaw czy ogródka jordano�skiego 
z prawdziwego zdarzenia, bezpiecznego i dostęp
nego dla wszystkich. Krynica oferuje obecnie: 
zniszczone, połamane. huśtawki, karuzele, 
zardzewiałe, niebezpieczne elementy ( park Słotwiń
ski, osiedle Źródlana, ul.Wspólna). Pomyślmy 
o naszych pociechach i o tych licznych grupach 
dzieci, które ostatnio często przyjeżdżają do naszego 
miasta. 
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Red.: Od kiedy działa KS. MULTIVITA 
Krynica-Tylicz ? 

Krzysztof Poprawa: Klub powstał 17 
lipca 1995 r. z połączenia 2-ch mniejszych 
klubów tj. LKS Przełęcz Tylicz i KS. Zuber 
Krynica. Połączenie to pozostawiło 
w nazwie dwie miejscowości Krynica -
Tylicz, ponieważ poprzednio kluby te 
posiadały tam swe siedziby. Początkowo 
spotkania ligowe rozgrywane były na 
boisku w Tyliczu, lecz po awansie do 
IV ligi wymogi formalne dotyczące wy
miarów boiska spowodowały nasze 
przenosiny do Krynicy, gdzie po prze
prowadzonych pracach renowacyjnych 
boiska można rozgrywać mecze IV ligi. 

Red.: Kto finansuje działalność klubu? 

K.P.: Klub jest głównie finansowany 
przez zakład ZPWM MUL TICO oraz 
przez Urząd GU w Krynicy, który finan
suje głównie szkolenie najmłodszych 
adeptów piłki nożnej. 

Red.: Jaki jest skład osobowy władz 
klubu i gdzie mieści się jego siedziba? 

K.P.: Prezesem Klubu KS MULTIVITA 
jest pan Piotr Przanowski, w-ce preze
sem, do spraw finansowych - Michał 
Jasnosz, kierownikiem 
drużyny-Jacek Wietecha, 
trenerem - Stanisław 
Filas. Ja pełnię funkcję 
kierownika Klubu. Swoja 
działalność w klubie 
rozpocząłem w sezonie 
- 1997/98. Funkcję ho
norowego prezesa 
Klubu pełni właściciel 
firmy Multico - prezes 
Zbigniew Jakubas. 
Siedziba klubu znajdu
je się na . boisku 
piłkarskim w Tyliczu 
przy ul. Sportowej. 

KRYNICKIE ZDROJE 

K.P.: W przeciągu trzech lat działalnoś
ci pod nowym szyldem awansowaliśmy 
do IV ligi. Z klubu prowincjonalnego 
staliśmy się klubem, o którym się mówi 
w całym makroregionie małopolskim, 
a który w województwie nowosądeckim 
jest postrzegany jako drugi klub po 
SANDECJI Nowy Sącz. Przynosi to chlubę 
Krynicy jak i Firmie MULTICO. 

W obecnym sezonie, w rundzie 
jesiennej byliśmy sensacją, jako benia
minek nawiązaliśmy walkę z najlepszymi 
zespołami i zakończyliśmy ją na II miej
scu. W rundzie wiosennej, mimo że 
drużyny znały już naszą wartość, radzimy 
sobie bardzo dobrze i na 5 kolejek przed 
końcem rozgrywek zajmujemy drugie 
miejsce, cały czas po cichu licząc na 
awans do III ligi. Jest to bardzo dobry 
wynik, gdyż przed rozgrywkami 
zakładaliśrpy utrzymanie się w lidze, co 
obecnie przy reorganizacji ligi jest 
niemałym wyczynem. 

Red.: Gdzie odbywają się treningi 
zawodników? 

K.P.: Najlepsze warunki socjalne: ciepła 
woda, szatnie, są w Tyliczu i tam gene
ralnie odbywają się 4 razy w tygodniu 
treningi. Jeszcze jednym atutem tego 
boiska jest to, że jest oświetlone i trenin-
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gi mogą odbywać się późno wieczo
rem, co nie jest bez znaczenia dla więk
szości dojeżdżających z Nowego Sącza 
zawodników. 

W Krynicy warunki są znacznie 
gorsze, brak szatni, pryszniców. wszys
tko to czasowo użyczamy od KIB, mimo 
że klub ten sam również ma kłopoty 
z szatniami. Chciałbym przy tej okazji 
podziękować działaczom KIB za pomoc 
i wzajemną współpracę. Liczymy, że 
trwać ona będzie nadal. 

Aby zmienić istniejącą sytuację 
w Krynicy i przygotować się do awansu, 
należy zacząć prace modernizacyjne 
boiska w Krynicy. Wystąpiliśmy z wnios
kiem do gminy o zaplanowanie jego 
rozbudowy. Plany są ambitne. Obecne 
boisko wymaga zbudowania trybun na 
stoku i zaplecza dla zawodników (szat
nie, prysznice). 

Red.: Ilu zawodników trenuje obecnie 
w klubie, czy oprócz seniorów są rów
nież młodsze grupy ? 

K.P.: W klubie istnieją następujące sek
cje sportowe: 
- piłki nożnej 
- narciarstwa zjazdowego z własnym 
wyciągiem. 

Główną działalnością jest jed
nak piłka nożna, która 
posiada 5 grup trenin
gowych tj. 
- grupa seniorów gra
jąca w IV lidze 

grupa seniorów, 
za ple cze pierwszego 
zespołu, grający w kla
sie B 

grupa juniorów 
starszych - grupa tram
pkarzy 
- grupa żaków. 

Red.: Które miejsce 
w lidze zajmuje KS 
MULTIVITA? 

I drożyna po awansie do IV ligi z honorowym prezesem Z.Jakubasem 

( piąty z prawej) 

dokończenie na str. 4 
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Łącznie trenuje 120 zawodników. Zajęcia są prowadzone przez czterech szkole
niowców posiadających odpowiednie kwalifikacje. 

Sekcja narciarstwa zjazdowego zrzesza 80 
zawodników. W okresie zimowym zajęcia odbywają 
się na stoku, gdzie zawodnicy mają do dyspozycji 
klubowy wyciąg. 

Pragnę nadmienić, że wszystkie te wyniki 
i ciągły rozwój klubu nie byłby możliwe bez społe
cznikowskiej pasji człowieka, który dla sportu 
krynickiego i tylickiego zdziałał bardzo wiele. Jest to 
prezes pan Piotr Przanowski, który silną, gospo
darską ręką konsekwentnie prowadzi do stworzenia 
w Krynicy nowego ośrodka - piłki nożnej, obok po
pularnego hokeja. Podziękowania należą się również 
całej bezimiennej rzeszy ludzi, którzy cały czas dba
ją i pracują społecznie na obiektach KS MULTI-VI1Y. 

Red.: Czy za
wodnicy grający 
w klubie są 
z Krynicy, Tylicza 
czy z innych 
miejscowości? 

K.P.: Wszystko 
zaczęło się od 
własnych wy
chowanków, którzy tworzyli trzon zespołu 
awansującego do V ligi. Chcąc utrzymać się 
w tej lidze, poczyniliśmy starania, aby wzmoc
nić skład pierwszego zespołu i udało się nam 
pozyskać zawodników ze sądeckich klubów, 
głównie z Sandecji i Startu. Pozwoliło to nie 
tylko utrzymać się, ale i awansować do IV ligi . 

. Tam jednak poziom znowu jest wyższy 
i wymusił następne wzmocnienia, które poz
woliły zająć tak wysokie miejsce, jak już wyżej 
wspomniałem. Wszystkie wzmocnienia były 

trafne, zawodnicy dobrze czują się w naszym klubie i chcą podnosić w Krynicy swoje 
umiejętności. Obecnie w pierwszym zespole (21 zawodników) mamy pięciu 

wychowanków, siedmiu za
wodników wypożyczonych, 
pozostali, łącznie z kadrą 
drugiego zespołu, są zawod
nikami naszego klubu. Zaplecze 
jest więc duże. Natomiast wśród 
młodzieży zawodnicy głównie 
pochodzą za szkół krynickich 
i z Tylicza. Jest to bardzo 
obiecujące zaplecze klubu, na 
które szczególnie zwracamy 
uwagę. 

Red.: Jakie są warunki przyję
cia nowych zawodników do 
klubu? 

dokończenie na str. 14 
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Czy wiecie, ie . .,. 

* Gry i zabawy V\a wolVlym 
powiefr zt.,\ odbywały się. 
w parki.,\ V\a Diet lówce -
gdzie w•ządzoVle były spec
jalVle tereVly do gry w krę.gie. 

* Tzw. Zakład GimVla-
styczVly powstał w par
ki.,\ w 1888 roki.,\, Zajęcia 
sportowe odbywały się. pod 
kiert.,\Vlkiem Vlat.,\czyciela gim
V\as+yki1 paVla Weissa. 
* W 1911 roki.,\ Krynica 
otrzymała międzymiastowe 
połączenie telefoniczne. 

* Pierwszy sezon zimowy 
w KryVlicy zapoczątkowano 
w 1923 roki.,\ ( do tego czas!.,\ 
goście przyjeżdżali tylko 
w sezonie letnim) 

D. Cabak-Chłód „Piwonie" 
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Początki stowarzy

szenia Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Bereście 

sięgają 1948 roku, 

kiedy to z inicjatywy 

Wojciecha Bryniaka 

i ówczesnego sołty

sa wsi Józefa Drąga 

zorganizowano sto

w a r  z y s  z e  n i e  

ochotników. Członkami 

wówczas zostali: Wojciech 

Bryniak, Józef Drąg, Jan Rzemiński, 

Władysław Nidecki, Józef Koczwara, Józef Wincenciak, 

Jan Durlak, Stanisław Maciejasz, Wojciech Pękala, Sta

nisław Mikosz, Ludwik Kafel. 

W pierwszym roku działalności zakupiono wTęgoborzy 

pierwszą pompę ręczną, która służyła do 1955 roku, kiedy 

to z powiatu Jednostka otrzymała pompę M-20. 

W 1949 strażacy stowarzyszenia OSP gasili pierwszy 

pożar w Bereście w gospodarstwie Nideckich. Baza jed

nostki mieściła się wówczas w pierwszym wiejskim Domu 

Ludowym obok gospodarstwa Ludwika Kafla, a mundury 

kupowali strażacy prywatnie u kolejarzy 

W początkach lat 50-tych wyremontowany został budynek 

dla straży, przydzielony po komasacji. Budynek mieścił się 

pod numerem 103 

W 1952 roku na wniosek pierwszych członków sto

warzyszenia, Prezydium Wojewódzkiej Rady Narodowej 

w Krakowie zatwierdziło rejestrację Stowarzyszenia Ochot

niczej Straży Pożarnej w Bereście i jednostka została 

wpisana do rejestru Stowarzyszeń Prezydium Woje

wódzkiej Rady Narodowej w Krakowie. 

W latach 60-tych przybyło członków oraz nowa pompa 

M-400, a w 1977- M-800. Wtedy też powstała I sekcja 

młodzieżowa. W 1970 roku otrzymaliśmy także pierwsze 

mundury bojowe, a dziesięć lat później mundury wyjściowe 

z lampasami. 

Brakowało jednak bazy, w starej remizie robiło się coraz 

ciaśniej, przybywało sprzętu. Rozpoczęto także starania 

o nowy samochód strażacki, dlatego też w 1986 roku 

rozpoczęto budowę nowej remizy przy ówczesnym domu 

ludowym. Budowa trwała trzy lata. Po otwarciu remizy 

w 1989 roku jednostka otrzymała samochód żuk, ufim

dowany przez Urząd Miasta i Gminy Krynica. W 1996 

roku zakończono· budowę świetlicy. 

Obecnie Jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej w Bereś

cie liczy 34 członków czynnych i 7 honorowych. 

Największym osiągnięciem jednostki było zdobycie I miejs

ca w zawodach powiatowych w 197 4 roku. 

Sztandar dla OSP 
- BEREST 

Miesiąc maj obfitował w tym roku wiele imprez i uroczystości 
rocznicowych. Swoje SO-lecie obchodziła również Ochotnicza Straż 
w Bereście. Uroczystość ta miała w związku z tym szczególny charak
ter. a uwieńczona została wręczeniem sztandaru ufundowanego 
przez społeczeństwo oraz włądze gminne. Dodatkowo jednostka 
tauhonorowana została srebrnym medalem za długoletnią działalność 
na rzecz ochrony przeciwpożarowej. 

Po uroczystym powitaniu zaproszonych gości, a byli nimi: 
- poseł na Sejm RP Zygmunt Berdychowski 
- burmistrz Gminy Uzdrowiskowej Jan Golba 
- wiceburmistrz - Emil Bodziony 

MAl'OO<TAWIE 

-przewodniczący Rady Gminy Zbigniew STAl\JT\JZWl,\UUOCH,,.,OCZ,..,.snilYl'OtAJtNYCI., 

tekiela 
- komendant rejonowy - st. kap. mgr inż. 
Piotr Konar 

ZARZĄD WOJEWÓDZKI 

,. _ Now�czu ___ _ 

- prezes Zarządu Wojewódzkiego OSP 
NADAJE SZTANDAR w Nowym Sączu - mgr Czesław Kosiba 

- sołtys Berestu Jan Czarnecki 
- wiceprezes OSP Gminy Krynica - Euge-
niusz Jarecki 
oraz księża: ks. prałat Stefan Cabaj, ks. pro
boszcz Kazimierz Rzeszutka, ks. Ignacy 
Piwowarski, ks. Marian Przybyło 
- orkiestra pod batutą Eugeniusza Barana 
- sponsorzy: państwo Machnikowie, 
dyrektor Leśnego Zakładu Doświad
czalnego, dyrekcja Banku Spółdzielczego 

OCHOTNICZF,J STRAŻY POżARNF.J 

,. _____ BEREŚCIE_ 

JAKO SYMBOL OFIAllNEJ I WIERNEJ 
SŁUŻBY POŻARNICZF.J 

RZECZYPOSPOLIT�.J POLSKIEJ 

... �.m .. �!l.g ...... ___ .Rl1/i .. ,,,.L,. 

w Krynicy, przedstawiciel firm ubezpieczeniowego, prezes Gminnej 
Spółdzielni, a także mieszkańcy Berestu i okolicznych miejscowości, 
przedstwiona została historia powstania jednostki OSP Berest. 

Następnie podniesiona została na maszt flaga państwowa, 
a potem odbyła się Msza $w., podczas której poświęcony został sztan
dar. 

Wręczenia sztandaru dokonał mgr Zbigniew Tekiela 
przekazując go na ręce prezesa OSP -Antoniego Tarska. 

Równie ważnym momentem było uroczyste wręczenie 
medalu dla OSP, którego dokonał wiceprezes Zw OSP RP - Kazimierz 
Siedlarz. Potem odznaczenia i medale otrzymali najbardziej zasłużeni 
dla pożarnictwa druhowie. Złoty medal przypadł dr Andrzejowi 
Nowakowi, srebrny otryzmał dh Aleksander Krok, brązowy dh Mirosław 
Kurnyta, dh Andrzej Biel, dh Stefan Nidecki, dh Józef Drąg, dh Stanisław 
Gruca, dh Rafał Tarasek, odznakę wzorowego strażaka: dh Szczepan 
Krok, dh Eugeniusz Nidecki, dh Marek Czarnecki. 

Kolejnym punktem uroczystości było ślubowanie nowych 
członków OSP Berest, poprzedzone prezentacją sztandaru niesionym 
przez: dh Szczepana Kraka, dh Mirosława Kurtynę, dh Grzegorza 
Hełmeckiego. 

Nowi adepci złożyli ślubowanie powtarzając słowa roty: 
„W pełni świadom obowiązków strażka - ochotnika uroczyście 
przyrzekam, czynnie uczestniczyć w ochronie przeciwpożarowej 
majątku narodowego, być zdyscyplinowanym członkiem Ochotniczej 
Straży Pożarnej, dbałym o jej godność, ofiarnym i mężnym w ratowa
niu życia ludzkiego i mienia. $lubuję." 

Potem o zabranie głosu poproszono burmistrza GU Krynica 
- Jan Golbę, przewodni�zący Rady GU - Zbigniewa Tekielę, posła na 
Sejm RP Zygmunta Berdychowskiego, wiceprzewodniczącego ZW 
OSP RP - Kazimierza Siedlarza, sołtysa Berstu - Jana Czarneckiego, 
komendanta Rejonowego PSP - st. kapt. mgr inż. Piotr Konar. 
Uroczystośc uświetniła swoim akompaniamentem orkiestra dęta OSP 
Tęgoborze pod batutą Eugeniusza Barana. 

5 
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Nowa ustawa dotycząca przewozu osób 

KONCESJONOWANIE PRZEWOZ w 

Myślę, że jeżeli badania techniczne będą wydawane na podstawie 
rzetelnych przeglądów technicznych, to wiele pojazdów nie uzys
ka takiego zaświadczenia i dzięki temu zostanie wyeliminowanych 
z ruchu. 

Red.: W jaki sposób zostaną wyłonieni przewoźnicy do obsługi 
komunikacji miejskiej i co będzie stanowiło podstawę przyznania 
im koncesji? 

J.Sz.: Przewoźnicy, którzy spełniają warunki wynikające z ustawy 
o warunkach wykonywania krajowego drogowego przewozu osób, 
między innymi przedłożą aktualne badania techniczne świad
czące o przystosowaniu pojazdów do przewozu osób, będą mogli 
wykonywać usługi przewozowe lokalnego transportu zbiorowego, 
gdzie ceny biletów za przejazd będzie ustalała Rada Gminy 
Uzdrowiskowej Krynica. 

Red.: Czy gmina będzie mogła również ustalać ceny przewozów 
taksówkami ? 

J.Sz.: Tak, Rada Gminy Uzdrowiskowej Krynica na podstawie 
obowiązujących przepisów może ustalać ceny urzędowe za prze
wozy taksówkami. 

Red.: Zostanie ograniczona I iczba taksówek?. Czy taksówkarze 
zostaną poddani określonym rygorom, np. czy dalej będą stać na 
chodnikach i najeżdżać na planty niszcząc zieleń i kwiaty? 

J.S�.: Do końca czerwca 1998 roku każda osoba, firma wykonująca 
kraJowy, zarobkowy przewóz osób taksówkami osobowymi winna 
złożyć wniosek o zezwolenie na tego typu przewóz i spełnić 
wszystkie wymagania wynikające z przepisów w tym zakresie np. 
część warunków wymienionych wyżej. Po sprawdzeniu przez 
Gminę wniosków będzie można stwierdzić czy w wyniku 
wprowadzenia w życie nowych przepisów a zarazem nowych 
wymagań, liczba taksówek_ zostanie zmniejszona czy nie. Jeżeli 
ch?d.zi? �o, w jaki sposób taksówkarze wykonują swoją pracę czy 
naJezdzaJą na planty niszcząc zieleń, czy najeżdżają na chodni
ki, od te?o są odpowiednie służby np. Policja czy Straż Miejska 
lub zalezy to od kultury osobistej kierowcy. 

Red.: Jaka jest szansa na t?, aby kierowcy byli grzeczni wobec 
. pasażerów, aby podjeżdżali na zatoki autobusowe, a nie blokowali 

połowę drogi, stwarzając zagrożenie dla innych użytkowników szosy? 

J.Sz.: Kultura osobista czy zachowanie kierowców nie jest regu
lowane żadnymi przepisami administracyjnymi i zależy wyłącznie 
od nich samych, a to powinni weryfikować pasażerowie 
Podjeżdżanie na zatoki Zarząd Gminy Uzdrowiskowej eliminował 

· poprzez uzgodnienie z przewoźnikiem 15 minutowych odstępów 
między kursami, ale rzeczywistość okazała się inna. Aktualnie prze
woźni cy przed uzyskaniem zezwolenia mają obowiązek 
uzgodnienia rozkładów jazdy u koordynatora pana Zdzisława 
Janika w Tarnowie ul.Dworcowa 1 oraz uzyskanie zgody na 
korzystanie z przystanków od zarządcy drogi. 

Red.: Czy ustawa daje szansę na uporządkowanie spraw zwią
zanych z funkcjonowaniem dorożek, tzn. ich oznaczenie, stylowego 
wyglądu dorożki, uprzęży i powozaka? Jak wygląda sprawa 
usuwania nieczystości? 

J.Sz.: Tymi problemami zajął się Urząd na początku roku, nieste
ty dorożkarze nie przejawiają żadnego zainteresowania, aby 
ładniej wyglądać, posiadać oznakowane trasy wraz z cennikami 
za usługi. O braku zainteresowania świadczy fakt, że w dniu 
23.01.98 odbyło się spotkanie w sprawie omówienia przepisów 
dotyczących prowadzenia usług, omówienie projektu regulaminu 
przewozu pojazdami zaprzęgowymi, strojów woźnicy ( np. pele
ryny, kapelusze), oznakowania dorożek czy ozdobnych uprzęży 
dla koni i do dnia dzisiejszego, pomimo publicznej deklaracji więk
szości dorożkarzy, Gmina nie otrzymała żadnego stanowiska w tej 
sprawie. Ponadto na tym spotkaniu dorożkarze zostali poinfor
mowani o obowiązującej ustawie „prawo o ruchu drogowym", 
w której określone są obowiązki kierującego pojazdem zaprzę
gowym oraz o tym, że ustawa określa między innymi sposób 
poruszania się pojazdu zaprzęgowego tzn., że „bezpośrednio 
jeden za drugim może jechać nie więcej niż 5 pojazdów zaprzę
gowych, a odległość między piątym pojazdem, a następnym nie 
może być mniejsza niż 200 m." 

W sprawie usuwania nieczystości w zakresie wykony
wania tych usług wiadomo, że dorożkarze wystąpili do MPGK 
w Krynicy o podpisanie umowy. 

Red.: W wielu miastach na postoju dorożek jest wywieszona 
mapa tras i cennik usług. Czy jest możliwość, aby w Krynicy zas
tosować to samo? 

J.Sz.: Aktualnie Gmina ogłosiła przetarg na wykonanie zatoki dla 
pojazdów zaprzęgowych przy Kolejce Gondolowej przy ul.Czarny 
Potok w celu usprawnienia organizacji ruchu oraz przygotowuje 
jednolite oznakowanie miejsc postojowych dla miasta Krynica. Bez 
dobrej współpracy i dobrej woli osób wykonujących te usługi nie 
będzie możliwe wprowadzenie cennika oraz dyscypliny wśród 
wykonujących te przewozy, jak również nie będzie możliwe 
osiągnięcie efektów tak jak w innych miastach, gdzie funkcjonują 
Stowarzyszenia Dorożkarzy. Wygląd i kultura osobista zależy 
tylko od osoby wykonującej usługi. 
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Rozmowa z Joasią Kulig uczennicą 
klasy I Technikum Hotelarskiego 
w Krynicy zwyciężczynią programu 
,, Szansa na sukces " 

Red: Jak długo śpiewasz, czy chodzisz 
do szkoły muzycznej? 

J.K.: Już od najmłodszych lat lubiłam 
śpiewać, tym bardziej , że zachęcał 
mnie do tego starszy brat. Był moim 
„pierwszym" nauczycielem, zresztą 
bardzo wymagającym. Obecnie chodzę 
do 3 klasy Szkoły Muzycznej w Kry
nicy i uczę się gry na fortepianie. 
Potem chciałabym kontynuować tę 
naukę w Średniej Szkole Muzycznej 

w Nowym Sączu, na kierunku wo
kalnym 

Red : Brałaś udział w „Szansie na 
sukces",  w j aki sposób tam się 
dostałaś? 

J.K.: Wszystko zaczęło się od mojego 
występu w Tyliczu na imprezie 
„Pożegnanie lata z Multi Vitą". Nie 
wiedziałam wtedy, że zostanę przez 
kogoś zauważona. Tym bardziej 
zaskoczył mnie telefon z Warszawy, 
który otrzymałam będąc w sanato
rium w Rabce. Wówczas dowiedzia
łam się, że zostałam zgłoszona do 
programu „Szansa na sukces". 
Pojechałam na eliminacje  z moją 
mamą i udało się . . .  
Potem otrzymałam zawiadomienie 
o terminie nagrania programu wraz 
z tekstami 9-ciu piosenek Grzegorza 
Turnaua. Przygotowałam się więc 
i pojechałam po raz drugi do Warszawy. 

Red: Co czułaś, gdy ogłoszono wyni
ki i okazało się, że zostałaś zwycięż
czynią? 

J.K.: Bardzo się cieszyłam i byłam 
ogromnie szczęśliwa. Wspaniale też 
śpiewało mi się z panem Turnauem, 
który odnosił się do mnie serdecznie 
i życzliwie. 

Il. Joanna Kulig ze swą muzykalną rodziną 

Red: Jakie masz plany na przyszłość? 
Czy będziesz brała udział jeszcze 
w jakiś programach? 

J.K.: W tej chwili wiem, że w po
łowie maja odbędą się dwutygodniowe 
warsztaty, przygotowujące zwycięzców 
poszczególnych programów „Szansy 
na sukces" do koncertu laureatów. 
Będę brała w nich udział, a w czerw
cu przystąpię wraz z innymi do 
dalszych zmagań. Ajakie będą wyni
ki i kto zwycięży, czas pokaże . . .  Ja 
osobiście nie liczę na nagrody, dla 
mnie ważne jest, że mogę śpiewać. 

Red.: A jak zareagowała Twoja rodzi
na na odniesiony przez Ciebie sukces? 

J .K.: Wszyscy podzielali moją radość, 
a w szczególności brat Marek, który 
często akompaniuje mi w trakcie wys
tępów. 

Red.: Dziękujemy za rozmowę i ży
czymy Ci dalszych sukcesów zarówno 
w szkole jak i na scenie. 

.�tba litera H1a bu6z,, 
ujęte w zwięzłej formie. Ryszard Kołodziej studiował na 
KUL-u, potem w USA, gdzie mieszka od 1 990 r. 

lutbe 610�0 - t1lebo" 
pisze w jednym ze swych wierszy, młody 30-letni kryni
czanin RYSZARD KOŁODZIEJ. 
Jego debiutancki tomik „Umarli z Burlington" prezentuje 
utwory już dojrzałe, zarówno w formie j ak i treści. Reflek
sje o życiu, istnieniu, spojrzenie w głąb siebie, ludzie, 
którzy wiele znaczą w życiu młodego autora - wszystko to 
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ML•ZEl!i'.f OKRĘGOWE u• !VOWYM S<iC:ZU 

roml.R.7.1'.ITWO PR.7.YJACf<łl. Sr.TUK 

' �HYNlC> PIĘKNł'Ol w KRYNIC}' 

• 

l,lystawa prac członków Towarzystwa 
Przyjaciół Sztuk Pięknych w Krynicy 

w 1 O -lecie działalności . 

3.06 br. w Muzeum Nikifora - Romanówka odbył 
s ię wernisaż wystawy prezentujący 1 O -letni 

dorobek krynickiego oddziału TPSP. N a otwarcie ekspozycj i przybyl i :  
pełnomocnik wojewody sądeckiego d/s reformy Bogdan Gołyźniak, wice bur
mistrz GU Krynica Emil Bodziny, prezes ZAAP - oddział Nowy Sącz, plastyk 

/11CiZEU.łf NIKIFORA w KRYNICY 

C.7.ERW/EC '98 

WOJEWODA NOWOSĄDECKI WOJEWODA NOWOSĄDECKI 

M. Chrostowska „Martwa natura z paletą" 

DYPLOM 
dla 

Krynicl�iego Oddziału Towarzystwa 
Przyjaciół Sztuk Pięknych 

za 
szczególne osiągnięcia w działalności 

na rzecz upowszechniania kultury 
w województwie nowosądeckim 

Nowy Sącz.. dnJa !l czerwca 1998 r. 

DYPLOM 
dla 

Pani Grażyny Petryszak 

za 
szczególne osiągnięcia w działalności 

na rzecz upowszechniania kultury 
w województwie nowosądeckim 

Nowy sąa. dnJa 3 rztnvca 1998 r. 
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Józef Pogwizd,  prezes TPSP -
Zarząd woj ewódzki S tan i s ław 
Pażucha, dyrektor Muzeum Okrę
gowego w Nowym Sączu Wacław 
Kawiorski, członkowie TPSP i inni 
zaproszeni goście. 

Przedstawiciel  wojewody 
wręczył dwa dyplomy: d la krynic
kiego oddziału TPSP oraz dla jego 
przewod niczącej pani  Grażyny 
Petryszak za „szczególne osiągnię
c ia  w dz iała l ności  na rzecz 
upowszechniania kul tury w woj . 
nowosądeckim".  

Wystawa ukazuje naj lep
sze prace 22 artystów wykonane 
w różnych techni kach p i as ty- .. 
cznych: malarstwo olejne i akwarelowe, col lage, 

grafika i tkaniny, rzeźba .  
Bogactwo barw, wspaniała 
wyobraźnia artystów, różno
rodność tematów i technik, 
sprawiaj ą ,  że ekspozycj a 
dostarcza niezapomnianych 
wrażeń. 

Dopełnieniem wys
tawy je s t  profesjona lny, 
wysmakowany katalog za
wieraj ący krótką h is tor ię 
TPSP w Krynicy, informa
cję o wystawach minionego 

- 1 0-lecia, prezentuje człon
ków Towarzys twa i i ch  
prace. 

Towarzystwo Przyjaciół Sztuk Pięknych 
działa w Krynicy od 15 .XI . 1988 r. Jego członkowie 
to nie tylko malarze, graficy i rzeźbiarze, ale również 
poeci i sympatycy sztuki mieszkający w Krynicy, 

W. Dzteweczyńska „Muisto I" 

Mu szynie, Tyliczu i okoli
cy. Towarzys two miało 
początkowo stałą salę wys
tawową w Domu Kultury 
w „Siedlisku" ,  potem ko
rzystało gościnnie z róż
nych miejsc, prezentując 
swój dorobek w: Pijalni 
„ M ieczys ław" , S tarych 

· Łazienkach Mineralnych, 
ZSZ - wi l l i  „ Szczęsna" ,  
i Muzeum Nikifora w Kry
nicy, a także w Bibliotece 
M i ej ski ej w M u szynie ,  
Galerii Civitas Christiana 
w Nowym Sączu, w Wiej

,... � ski m  Domu K u l tu ry w 
Tyliczu. Spotkania Klubu Twórczego odbywały się 
w świetlicy krynickiego szpitala miejskiego. Obec
nie ,  na swoją działalność, TPSP uzyskała od  
Urzędu Gminy dwa pomieszczenia przy u l .  Kra
szewskiego. 

Artyści brali udział w wystawach: konkur
sowych indywidua lnych,  tematycznych czy 
przeglądowych w całym kraju. Organizują też plen
ery, wieczory poezji , spotkania. Członkowie TPSP 
współpracują z wieloma miejscowymi instytucja
mi kulturalnymi, odnoszą sukcesy, wciąż rozwijają 
swoje możl iwości , czego dowodem jest obecna 
wystawa, przyciągają młodych, uzdolnionych ludzi. 

Nieprofesjonalni twórcy spełniają  ważną 
rolę w środowisku, pani Grażyna Petryszak trafnie 
określiła to w słowie wstępnym katalogu: ,,Kryniccy 
artyści znaleźli już swoje miej sce w tutejszym 
pejzażu kul turalnym. Malowane pędzlem i „ser
cem" obrazy, są jak kwiaty, które na tej ziemi 
rozkwitły i stanowią jej piękno, a rzeźba i poezja 
dopełniają całości ." 

B. Schabowska „ Wspomnienie" 

9 
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'W aniu 26.10.97 rofću, w I programie, TV pofćazano film pt ,/jość w aom" przetfsta
wiajqcy dzieje fć,ynic/ciej rodzmy 9{ftribittów. Af iafemzaszczyt uczestniczyć wraz z fefćarzem 
Januszem 'Wojewoaq w nakJęceniu tego filmu na zaproszenie paniJlfe�ana,y 9{ttribittowej. 
Po tym programie, postanowifem przeastawić. czytefnik{Jm miesięczni/ca ,:I(,ynicfćie Zaroje" his
torię najstarszych roaów fć,ynicfćich. Zaczqfem oa ar 9ien,yfća 'Ehersa, przeastawifem rodzinę 
'l([imcz,akJ)w i po1r1!Jśfafem, że trzeba utrwa[ić. w pamięci taić wiefce zas{użonq ara 'l(,ynicy ro
dzinę 9{jtribittów. Z mgr !RJ]manem 9{jtribittem, kfó,y zmar{ 10 stycznia 1988 rofću, {qczyfa 
mnie bowiem wiefofetnia wspófpraca w dziedzinie tu,ystykj, fću[tu,y i sportu. 

Jlugo ?{Jtrl.ittt, zafotycle[ rotfu 
f:zyntcf(jego z maftonkq. 

diacń f armaceutyanycń 
w 'Budapeszcie i R._ifkµfet
niej prak.tyce w rokµ 1860 
osiedli{ się w 'l(.rynicy. 
ZalQtpif dom, nazwa{ go 
"'l(Jak._us" i urucńomi{ 
w nim pierwszq apteR!
w 'l(rynicy. Zafo.życie{ 
rodu 'J{_itribittów opróa 
pracy zawodowej (m_iaf 
również apteR!- w Mu
szynie} ud.ziela{ się 
spofeanie w ró.żnycń 
k._omitetacń zajmujqcycń , 
się rozbudowq 'l(rynicy. 

10  

'llmowife.m się na 
spotk._anie z paniq Jąfek._
sand% kfóra prz!fjęfa mnie 
w salonik._u pefnym por
tretów rodzmnycń i obrazów 
zwiqzanycń tematyanie 
z 'l(rynicq. Po wspomnie
niacń o wspó{nycń znajo
mycń pani Ją{e�anrda 
zaaęfa snuć wspomnienia 
rodzinne. Z dafek._iej Irlan
dii przyje.cha{ do Pofskj Jan 
'J{_itribitt, k.fóry osied{if się 
w 'Wadowicacń, gdzie 
w rok._u 1824 urodzi{ się 
;J-[ugon :J{jtribitt. Po stu-

'Dom Jl(rafQss" (o6eaiie. ul. Xtaszerus�o) -pierlllsza aptelqi 
w !l(rynfc!J, zafotona. przez Jlugona ?{jtrl.ittta. 

'Przez 5 fat, od 1883 rokµ 6y{ naae{nif(iem (jminy 'l(rynica. 
Zmarf 13 X. 1898 rolQt. 'W ostatnicń fatacń jego życia aptek._q 

k._ierowa{ syn ;J-[enry ki 

urodzony w 'l(Jynicy 
15.06.1864 rolQt, k.fóry 
dypfom magistra farma
cji uzysk._a{ w 1887 rolQt 
na 'llntwersytecie Jagie{
{ońsl(j.m w 'l(rak._owie. 
Po prak.tyce w aptek._acń 
'J{pwego Sqaa i %r
nowa, od 1890 rok._u 
rozpoaqf pracę w apte
ce ojca, :Hugona. 'W 
1900 rok._u przeniós{ 
apteR!- do domu sfu.ż-
6owego "Pod Orfem" 

żona!Jlemyf(!i 9{jtrióttta,Stantsfawa (przy. iept�k._u) ,i u�u� 
Cbrl@generafa 1Jalmajera, pocńotfz

qca 
cńomif w. nim rowmez 

z rodziny Afalaeruskfc/,.. fa6oratortum. 'Produk._-
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'J{g.ztfj. stojq, otf lewej: int . .Leon ?{ąwotars� pierUlszg tfgreli;tor uztfrowtsl@z Ż01Uf Jantnq,z 9{jtri.iittów, !l(pman 9{Jtri.iitt 
i jego siostra Margsilli sidzq, cór!@ generafa 'Dalma.Jera Stanisława 9{jtri.iittowa, genera{ 'lJalmajer na ręfcaclize synem ?{ąwotarsl(Jcli 

-Z.igszl(Jem, !Jfrmyfc. 9{,itrl.iitt 

.. it ·• 

'])omsl@róuwg na tfeptaRµ ,,Potf Orłem" ( zóurzong tut przea II 
wopu,.) :Mieściła się tam otf 1900 roRµ aptefca ,,Potf Jvtiofem" t fa.iora
torium (parter z lewej strongJ na I piętrze mieszfc.anle. rotfzirty, przy 

gfuwnym Wejściu Óiura Państwowego Zalefaau Ztfrojowego. 

ty z tego fa6oratorium a to: pasty{kj ao ssania zwane J:pła
czyfć.ami", 6afsam ao fć.qpiefi ( z ig{iwia świerf<;pwego) i preparat 
ao inliafacji ,;Wieto{" przyniosły sławę jego aptece. Poao6nie 
jak ojciec znajaowa{ czas na pracę spofecznq. Przez fć.iflć.anaście 
fat pefnif funlq,ję zastępcy -6urmistrza 1(,ynicy, nacze{nifć.a 
'Towarzystwa ,Sol(P{'1, 'Towarzystwa Szf<;p{y Luaowej. Za 
zasfugi afa 'l(,ynicy 2{aaa Miejska w 1935 roić.u naaała mu 
lionorowe o6ywatefstwo. Ożenif się z cór/ć.q ser6sfć.iego fe/ć.arza 
wojskowego generała 'IJa{majera *, z fć.tórq mia{ a wie córkj 

i awócli sy1WW. Zmarf w aniu 18.02.1943 rokµ. Żona Sta
nisława :J\[jtribittowa zafożyła teatr amatorskj, kf ó,y oaegra{ 
ważną ro{ę w życiu fć.uftura{nym uzarowisfć.a. Córfć.a Janina 
wysz{a za p ierwszego ayrefć.tora uzarowisfć.a inż. Leona 
9{fJwotars/ć.iego, aruga córka - Maria wyszła za wfaściciefa 
majqtfć.u f<;pfo Jasła, pana Pawfowsfć.iego, a po jego tragicznej 
śmierci wróciła ao roaziny w 'l(,ynicy. Zmarła w 1959 r. Syn 
'Rpman f<;pntynuowa{ pracę zawoaowq i spofecznq ojca :Hen,y
fć.a. O jego pracy w następnym numerze miesię.cznifć.a ,:I(,ynicfć.ie 
Zaroje". 
* (jenera{ 'IJa{majer, PofaR.i z wg/ć.sztafcenia fe/ć.arz, po upaa
fć.u Powstania Styczni.owego sclironif się w Ser6ii, wstqpif tam 
ao wojska, aosfuży{ się stopnia generafa. Pocliowany jest 
w 'l(,ynicy (urna z procliami) poao6nie jakJego żona (z aomu 
Marczewska) Kjóra zmarła w 'l(,ynicy. 

'Wnętrze apteR! w óutfgn!Qt ,,Potf Orłem" 
'WszgstRfe ztfjęc.la pocńotfzq, ze zÓiorÓW p. �antfrg 9{jtri.itttowej. 

1 1  
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Dzień Dziecka w Szkole Nr 1 

WSZYSTKIM DZIECIOM 

Tak tańczyły uczennice z kl. VII 

Starsze dziewczęta również przygotowały swój program 

Z okazj i  Dnia Dziecka Szkoła Nrl w Krynicy zorgani
zowała wspaniałą imprezę dla swoich uczniów. Spotkanie 
odbyło się w sali gimnastycznej, która została oryginalnie 
i kolorowo udekorowana, w formie p laży nadmorskiej . 

Uroczystość rozpoczęła mgr Janina Twardosz - dyrek
tor szkoły, która przywitała dzieci a także przybyłych gości. 
Potem głos zabrała nauczycielka mgr Ewa Tekiela, która 
wraz z mgr Renatą Gniewek przygotowała cały program 
artystyczny oraz dekorację sali .  Następnie wręczone zostały 
po raz kolejny ordery uśmiechu dla najsympatyczniejszych 
nauczycieli. Otrzymali je: mgr Krzysztof Rusnak i mgr 
Jerzy Sowa. Potem podsumowano wyniki oszczędności 
w SKO.  Pierwsze miej sce zajęła klasa I c. Natomiast 
w sporcie wyróżnione zostały dwie uczennice Ewelina 
Łapka i Anna Baran za osiągnięcia w koszykówce. Przyz
nano również nagrody najm i l szym uczn iom w szkole,  
otrzymali je :  Katarzyna Wiewióra, Mikołaj Gosik, Karoli
na Fortuna i M�ciej Długosz. 

Po częśći of�cjalnej. rozpoczął się konkurs tańca, 
piosenki i recytacja w-ierszy napisanych przez samych uczniów. 

Impreza wypadła znakomicie, wszyscy świetnie się 
bawil i  i byli zadowoleni ze wspaniałych nagród rzeczowych. 

Sponsorami było wiele osób prywatnych i firm. Na 
szczególne wyrazy wdzięczności zasługują: firma Wutham
pol, PZU Inspektorat w Nowym Sączu, Bank Spółdzielczy, 

12  

PPU, apteki : ,,Vita", , ,Farmacon", sklep „Techmet", 
Foto-Optyka, p. Demkowicz, p. Godlewska, p.Potoczek, 
p.Kukulska, p. Kowalski, p. Zawadzka. 

Na koniec uczniowie szkoły mogl i wziąć udział 
w dyskotece, a także w rozgrywkach sportowych na boisku 
szkolnym. 

A wszystkim dzieciom należy życzyć, aby każda 
chwila ich życia upływała w tak miłej i serdecznej atmosferze, 
a ich twarze rozjaśniał uśmiech szczęścia i beztroski. 

Kiedy sionko rano wstaje 
Jasno w domu już się staje 
Wtedy szybko jem śniadanie, 
bo mnie czeka dodawanie. 

Więc do szkoły: raz, dwa, trzy 
do nauki pilno mi. 
Chętnie uczę się czytania, 
czasem także dodawania. 

Lubię święta i niedziele 
tak jak wszyscy nauczyciele 
Już niedługo są wakacje, 
bo zakwitły już akacje. 

Anna Kornaś 

- t 

Własny wiersz recytowała 
uczennica kl. I - Ania Kornaś. 

A tak świetnie bawiła się kl. I 

Nawet chłopcy próbowali swoich sił w tańcu 
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Rywalizacja uczniów szl<ół podstawowych 

Dnia I . 06 .  I 998r. przy pełnym 
audytorium uczniów okol icznych szkół 
podstawowych w kinie ,Jaworzyna" 
odbyła się inauguracyjna impreza pop
ularyzująca szlachetną ryvvalizaeję i dobrą 
zabawę - ,, WYBORY UCZENNICY 
I UCZNIA ROKU 97/98" 
O palmę pierszeństwa walczyły pary , 
reprezentujące następujące placówki: 
* Szkoła Podstawowa Nr3 w Krynicy 
Wańkowicz Magdalena 
Cwikowsl<i Jakub 

* Szkoła Podstawowa Nr1 w Krynicy 
Walczowska Agnieszka 
Długosz Tomasz 

*Szkoła Podstawowa NrZ w Krynicy 
Stettner Dominika 
Rajczak Dominik 

* Szkoła Podstawowa Nr1 w Muszynie 
Orzeszek Izabela 
Mazur Łukasz 

* Szkoła Podstawowa w Powroźniku 

Uczennica Roku 97/98 -
Dominika Stettner 

Król Joanna 
Majerski 
Bartosz 

* Szkoła Pod
stawowa 
w Bereście 
Myśllwiec 
Monika 
Fryda 
Grzegorz 

* Szkoła Pod
stawowa 
w Plorunce 

Drab Wioletta 
Stasik Józef 

*Szkoła Podstawowa w Mochnaczce 
Wyżnej 
Wójcik Aneta 
Kukulak Dominik 

Pretendenci musieli wykazać się 
ogólną wiedzą teoretyczną oraz umiejęt
nościam i  praktycznymi np .  śp iewa l i  
poezję Mickiewicza

( 
rysowali autoportrety, 

zmieniał.i zakończenia znznych baśni, 
odpowiadali na zaskakujące pytania. 
Swoich kandydatów żywiołowo dopin
gowała widownia, nie zabrakło haseł, 
transparentów, zawołań. Nad przebiegiem 
konkurencj i  i ostatecznym werdyktem 

czuwała nieza leżna komisja, 
skfadająa się z autorytetów: 
* Z - ca Burm istrza Gminy 
Uzdrowiskowej Krynica - mgr 
Emil Bodzlony 
* Dyrektor Liceum Ogólno
kształcącego w Krynicy - mgr 
Anna Rapacz 

,\ * Przedstawiciel Ośrodka Kul
tury w Krynicy - And rzej 
Kotlarz 

Od prawej: Król Joanna i Majerski Bartosz (Szk. Powroźnik), 
Magdalena Wańkowicz, Ćwikowski Jakub (Szk. nr3), 

* Przedstawiciel Rady Rodziców 
SP I w Krynicy - Małgorzata 
Wożniak 

* dr Danuta Chrostowska 

Zaszczytne laury przypadły 

I miejsce 
„ Uczennica Roku 97/98 
Dominika �tettner (SP2 w Krynicy) 
,, Uczeń Roku 97/98" 

Jakub Cwlkowski (SP3 w Krynicy) 
Bartosz Majerski (SP w Powroźniku) 

l i  miejsce 
,, Uczennica Roku 97 /98" 
Wioletta Drab (SP w Piorunce) 

I l i  miejsce 
,, Uczennica Roku 97 /98" 
Agnlewszka Walczowska 
(SP I w Krynicy) 
,, Uczeń Roku 97 /98" 
Dominik Rajczak (SP 2 w Krynicy) 

Najlepszym wręczono cenne nagrody 
rzeczowe, które ufundowały władze 

Rywalizacja bez tremy 

Stettner Dominika, Rajczak Dominik (Szk. nr2) 

miasta l<rynicy, oraz „Asort" Sp. 
z o.o. Supersam - Krynica 
lniejatorem i organizatorem imprezy był 
Samorząd Uczniowski Szkoły Pod
stawowej Nr Z w l<rynicy. Świetnie 
sobie radziła w roli konferansjerki Prze
wodnicząca Samorządu - Małgorzata 
Wróblewska, uczennica klasy VI -ej . 

Z<lbawy na krynickim deptaku 

Uczennica Roku 97/98 - Dominika Stettner 

1 3  
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DZIEN DZIECKA 

W TYLICZU 

czerwiec 1998 

ZABAWY 
Dzień Dziecka w Tyliczu zorganizowała Filia Biblioteki Pub

licznej. Zabawa odbyła się 1 .06. 1 998 w budynku WOK, gdzie mieści 

się biblioteka. Brały w niej udział dzieci z przedszkola w Tyliczu. 

Dzieci otrzymały pamiątkowe dyplomy, nagrody, brały udział 

w zabawach i różnych konkursach. Zostały poczęstowane ciastem 

przygotowanym przez panie z miejscowego Koła Gospodyń Wiejs

kich. Całość imprezy przygotowała pracownica tylickiej biblioteki 

pani Barbara Zwolenik. 

NA KRYNICKIM 

DEPTAKU 

;t/alt/(/;ta ,,UCZĄC NA AWANS" 
KRYNICA· TYLICZ 

TERMINARZ SPOTKAŃ 

IV UGI Pił.Kl NOŻNEJ 

w iosJ/\o '98 

K.P.: Klub jest 
dostępny dla każ
dego młodego adeJr 
ta piłki nożnej, 
który dostarczy de
klarację i przyniesie 
zgodę rodziców i dy
rektora szkoły, do 
której uczęszcza. 
Klub organizuje 
turnieje „dzikich 
drużyn",  gdzie tre
nerzy wyławiają 
talenty i zapraszają 
na treningi. 

Red. : Jakie warunki stworzył klub dla 
zawodników? 

K.P.: Myślę, że stworzyliśmy dobre warun
ki, jedne z lepszych w woj. nowosądeckim. 
Klub jest w pełni amatorski, nie płacimy 
pieniędzy za granie, jednak zwracamy po
niesione koszty dojazdów na treningi. 
Zapewniamy zawodnikom sprzęt do gry: 

14 

dresy, buty, piłki czy koszulki. Przewi
dzieliśmy również premie za zajęcie miejsca 
w lidze. Nie są to jednak kwoty, od których 
mogłoby się zawrócić w głowie. Zdajemy 
sobie sprawę, że w przypadku awansu, sta
tus klubu musiałby ulec zmianie na 
półzawodowy, gdyż tego będzie wymagała 
nowa III l iga.  Mamy jednak poparcie 
naszego głównego sponsora i zarazem hon
orowego prezesa pana Zbigniewa Jakubasa 
w dążeniu do awansu. 

Red.: Plany na przyszłość? 

K.P.: Plany są ambitne, gdy nam się nie uda 
awansować w tym sezonie, to na pewno 
będziemy próbować w przyszłym sezonie 
98/99. Pragniemy również po obemym sezonie 
rozpocząć modernizację boiska w Krynicy. 

Będziemy w dalszym ciągu popu
laryzować piłkę nożną wśród młodzieży, 
a szczególnie zająć się ich szkoleniem, tak, 
aby jak najwięcej młodzieży mogło wyżyć 
się na boisku, a nie po za nim. 
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do współpracy w różnych dziedzi nach , pokazan i u  
samorządności w sposób atrakcyjny i pr.zystępny. 

Z powodu zaangażowania uczestników, Forum przeksz

tałciło się w swoiste święto samorządowców, happening 
uczniowskich pomysłów. Pracowano w małych grupach (osob
no młodzież i ich opiekunowie) , nie zabrakło konstruktywnych 

dyskusj i ,  
"
burzy mózgów" ,  zabaw psychoruchowych oraz mini

wykładów. Zajęcia prowadziły: dyrektor szkoły Małgorzata 

Półchłopek, z-ca dyrektora Bożena Smoroń-Kowalczyk oraz 
pedagog szkolny Irena Baran. 

Na spotkanie w charakterze honorowych gości przybyli :  

burmistrz Gminy Uzdrowiskowej Krynica Jan Golba, który kom
petentn ie i profesjonalnie zapoznał szkolnych aktywistów 

z samorządowym ABC oraz dyrektor Zespołu Obsługi Szkół 
i Przedszkoli Stanisława Hybel . Wiele uwagi poświęcono wypra
cowaniu wzorca opiekuna samorządu uczniowskiego. Młodzież 
widziałaby w tej rol i nauczyciela tolerancyjnego, otwartego, 
szczerego, młodego duchem, ,,bez humorów" . 

Być może sukces Forum sprawi , że w przyszłości odbędą 
się kolejne spotkania tego typu. 

Dodatkowa komunikacja w sezonie letnim: 

PKP - pociąg relacji Krynica - Gdynia 

Krynica - odjazd 2 1 . 1 8  
Gdynia - odjazd 14. 1 6 
(27 .06. - 30.08) 

PKS -:- autobus Krynica - Nysa (przez Kraków) 
Krynica - odjazd 1 0.00 
Nysa - odjazd 5 .40 
(29.06.-30.08) 

Nr 6 (40) 

KRON I KA 
STRAŻACKA 

25 .04. - Interwencj a  JGR Krynica 
w wypadku samochodowym w Tyliczu. 
1 8 .05 . - Udział w poszukiwaniu zagi
nionego ,  człowieka psychicznie 
chorego. 
1 8  .05 . - Zabezpieczenie terenu 
wypadku samochodowego w miej 
scowości  Roztoka, przekazanie 
sprawcy Policj i  w Nawojowej . 

Ogółem w dniach od 1 5 .04.- 2.06. 
98 JRG Krynica wyjeżdżała do 
pożarów i interwencji 1 8  razy 

1 5  
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W dniach 8 -10 maja 1998 roku 
odbył się już III z kolei Ogólnopolski 
Festiwal Piosenki Religijnej im. Jana 
Pawła II w Krynicy. Organizatorzy -
Katolickie Stowarzyszenie Młodzieży 
działające przy Parafii Matki Bożej 
Nieustającej Pomocy w Krynicy wraz 
z opiekunem ks. Piotrem Boracą - przy
gotowali bardzo atrakcyjny program. 
Prócz uczestników festiwalowych zma
gań, których w 2-ch kategoriach : 
dziecięcej i młodzieżowej było 34, 
wystąpili także zaproszeni goście. 

W pierwszym dniu festiwalu 
wystąpiło sześć zespołów i jeden solista. 
Wieczór zakończył koncert zespołu 
„Genezaret" z Wyższego Seminarium 
Duchownego w Tarnowie. 

Kolejny dzień, sobota miał 
bardzo obfity program. W godzinach 
przedpołudniowych prezentowały się 

zespoły i soliści w kategorii dziecięcej 
(12), a po południu występowali kolej
ni reprezentanci kategorii młodzieżowej 
- jedenaście zespołów i czworo solistów. 
Wieczorem o godzinie 20.00 zaprezen
tował się kolejny gość festiwalu - grupa 
wokalno-instrumentalna pod nazwą 
,,Mały teatr św. Franciszka". Tę orygi
nalną grupę tworzy około 50 osób ( w 
tym 1 O instrumentalistów) z całej Polski. 

W ostatnim dniu festiwalu 
ogłoszono ostateczne wyniki, wystąpił 

l<RON I KA STRAŻY 

M I EJSKIEJ 

Zestawienie 
inteiwencji Straży Miejskiej w Kry
nicy w kwietniu 1998. 

Interwencj e  z zakresu wykroczeń 
przeciwko: 
-porządkowi i spokojowi publicznemu 

29 
- bezpieczeństwu osóp i mienia 

19 
- bezpieczeństwu porządkowi 
w komunikacji 320 
- zdrowiu 204 
- obyczajności 10 
- urządzeniom użytku publicznego 

42 
16  
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zespół „Gang Marcela" 
oraz recital zaprezen
tował ubiegłoroczny 

Ili Ogólnopolski Festiwal Piosenki RellgJJnej 
Im. Jana Pawia li 

zdobywca I miejsca na 
krynickim festiwalu zes
pół „Emmanuel" z Nysy. 

Jednak chwilą 
najbardziej oczekiwaną, 
pełną emocji i napięcia 
było ogłoszenie wyników 

. Ktyttłtil 
a - ,o � 

1"8 

III Festiwalu. Jury w skła-
dzie: Witold Buszek -
przew., Beata Drożdż, ks. 
Garnczarski oraz Antoni Gazda - miało 
duży kłopot w wytypowaniu zwy
cięzców. Podkreślono, że tegoroczny 
festiwal stał na wyrównanym, wysokim 
poziomie. 

Laureatami zostali: 
- w kategorii dziecięcej 
I miejsce - ,,Maryjne Nutki" z Tuchowa 

II miejsce ex aequo Łukasz Gaj z Grom
nika i Dominika Czernik z Pszczyny 
III miejsce - ,,Smerfy" z Nowego Sącza 
Przyznano także wyróżnienie zespołowi 
,,Ave" z Madejowej. 
- w kategorii młodzieżowej: 
I miejsce „Trochę starsi" zespół z Krakowa 
II miejsce ex aequo Agata Talanda 
z Żabna i zespół „MONK" z Tarnowa 
III miejsce ex aequo Renata Wojewoda 
z Krakowa i zespół „La Speranza" 
z Jodłowej. 

W sumie podjęto 662 inter
wencj e .  nałożono 58 mandatów 
karnych na kwotę 2.370 zł. 

Na początku miesiąca.  
w związku z licznymi włamaniami 
i kradzieżami, we współpracy 
z Policją, prowadzono nocne pat
role oraz działania operacyjne. 

Przez cały miesiąc prowa
dzono kontrole czystości i porządku 
przy budynkach . Dotyczyły one 
również wywozu nieczystości stałych 
(śmieci) oraz nieczystości płynnych 
(fekalia) . W przypadku braku 
wywozu, najczęściej upominano 
i zobowiązywano osoby do zawarcia 
umowy z MPGK sp .  z o . o .  
w Krynicy. 

Przyznano także pięć wy
różnień: zespołom „Na Przełaj " 
z Szynwałdu, ,,Vox Dei" z Gliwic, ,,Nasza 
Wspólna Sprawa" z Krakowa, ,,Stella" 
z Nawojowej oraz soliście - Krzysztofowi · 
Lechowiczowi z Warszawy. 

Wszyscy laureaci zaprezentowali 
się publiczności w koncercie finałowym 
w ostatnim dniu festiwalu. 

Festiwal po raz kolejny pokazał 
jak wiele można osiągnąć przy wspólym 
działaniu. Organizatorzy - ks. Piotr Bora.ca 
i członkowie KSM-u bardzo praco
wicie przygotowywali to spotkanie 
rozśpiewanej młodzieży, ale nie 
zdołaliby tego dokonać sami bez pomo
cy i wsparcia parafian z Krynicy Dolnej, 
sponsorów, w tym także Gminy 
Uzdrowiskowej Krynica oraz szeregu 
życzliwych osób, które w rozmaity 
sposób okazywały im pomoc . 

Sprawdzano także ilość 
wywożonych śmieci w związku 
z uchwałą Rady Gminy określającą 
minimalną , normatywną ilość 
odpadów, która wynosi 50 litrów 
miesięcznie na jedną osobę oraz 150 
litrów na każde rozpoczęte 1 O m2 

powierzchni punktu handlowego 
(przy czym na posesji  nie może być 
mniej niż jeden pojemnik na 1 10 1) . 

Ponadto przeprowadzono 
kontrolę wód i posesji w Mochnaczce 
Niżnej ,  Wyżnej . Tyliczu i Muszynce, 
w ramach akcj i  z Policją oraz ze 
Społeczną Strażą Rybną w Krynicy. 
Skontrolowano 76 posesji, ukarano 
19 osób, upomniano i pouczono 23 
osoby. 



czerwiec 1 998 KRYNICKIE ZDROJE Nr 6 (40) 

KRONIKA POLICYJNA 

1 .  W nocy Z 8 . / 9 . 05 . 98 N / N  sprawca 
dokonał włamania do samochodu marki 
Peugeot zaparkowanego przy pensjonacie 
Feniks w Krynicy przy ulicy Zdroj owej . 
Dokonał kradzieży półki z głośnikami oraz 
kamery video, wiertarki, narzędzi o łącznej 
wartości 3000 zł . 

2 .  W dniu 12 .05. 1998 roku w godz. 1 5.00 -
1 6 .00 przy ul . Kraszewskiego w Krynicy 
N/N mężczyzna przedstawiający się jako 
pracownik UGU w Krynicy, wykorzystując 
nieuwagę lokatorki mieszkania, jej wiek 
i kalectwo, dokonał kradzieży torebki wraz 
z zawartością pieniędzy o łącznej sumie strat 
4000 złotych 

3. W dniu 10.05. 1998 roku kierujący samo
chodem marki Polonez Caro na prostym 
odcinku drogi Czyrna - Mochnaczka potrącił 
prawidłowo jadących rowerzystów (nielet
nich) , a następnie zbiegł z miejsca wypadku. 
W wyniku wypadku nieletni doznali obrażeń 
ciała - licznych potłuczeń oraz otarć nas�ór
ka. Sprawcę wypadku drogowego, który był 
w stanie nietrzeźwym zatrzymano. 

KRYNICKA 

POLICJA RADZI 

W związku z nasileniem się włamań 
do pojazdów zaparkowanych na parkingach 
niestrzeżonych należy rozważyć możliwość 
założenia systemów alarmowych w pojaz
dach, zawarcia umowy ubezpieczenia AC 
i nie pozostawiać w pojazdach wartościowych 
przedmiotów. 

Z uwagi na odnotowane przypadki 
kradzieży na szkodę osób starszych, samot
nych, gdzie sprawcami przestępstw są osoby 
przedstawiające się za pracowników różnych 
instytucji państwowych, należy dokładnie 
zwracać uwagę na osoby usiłujące wejść do 
mieszkania oraz rozsądne zabezpieczenie 
i przechowywanie rzeczy wartościowych 
i pieniędzy. 

Na terenie Krynicy prowadzone są 
prace remontowe : wymiana nawierzchni 
chodników przy ul. Kraszewskiego. Wys
tępują utrudnienia w ruchu kołowym 
i pieszym w miejscach prowadzonych robót, 
dlatego też krynicka Policja  apeluje  do 
kierujących pojazdami i pieszych o zacho
wanie szczególnych środków ostrożności. 

r - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - , 
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DARZENIA MIESIĄCA 

1.05. - Kawiarnia „Wisła" przy Bulwarach Dietla -
zaprosiła na koncert COTTON CAT. W programie 
można było usłyszeć ballady autorskie inspirowane 
muzyką irlandzką oraz zakupić płyty i kasety. 

2.05. - W sobotnie popołudnie odbyła się manifestac
ja ekologów z Pracowni na Rzecz Wszystkich Istot na 
Jaworzynie Krynickiej . Przebiegała pod hasłem: , ,Wnuki 
wam nie wybaczą". Kilkadziesiąt osób domagało się 
zaprzestania dewastacji Jaworzyny i jej przyrody. 

2.05. - Poświęcona została remiza strażacka w Czymej 
oraz samochód bojowy marki „Żuk", przekazany przez 
UG w Krynicy. Na uroczystość przybył burmistrz Jan 
Golba i dowódca JRG Krynica, Aleksander Cycoń. 

1.-3.05. - W Nowym Sączu przez trzy kolejne dni trwały 

zawodników znaleźli się również Kryniczanie: Tomasz 
Michalik, Andrzej Klimkowski ,  Andrzej Półtorak 
i Kazimierz Roman. 

3.05. - o godz. 9 .00 w kościele zdrojowym odbyła się 
uroczysta Msza Św. za Ojczyznę. Następnie na deptaku 
krynickim złożone zostały kwiaty pod tablicą 
pamiątkową ku czci marszałka Józefa Piłsudskiego. 
Część oficjalna i artystyczna, występ młodzieży 
z Zespołu Szkół Zawodowych w Krynicy, odbyła się 
w Pijalni Głównej .  

4.05. - W Pijali:ii Głównej godz . .  1 6 . 30  odbył się 
wernisaż wystawy fotograficznej Walerego J. Mana
czina pt. ,,Kaliningrad". Codziennie obejrzeć można 
1 00 fotografii ukazujących życie w Kaliningradzie. 

zmagania tenisistów o Puchar Ziemi Sądeckiej . W śród c.d. na. str. 17 

L - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - � 
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WYDARZEN.IA MIESIĄCA 

5-6.05.- Młodzież przystąpiła do egzaminów matural
nych. Tegoroczne tematy z języka polskiego brzmiały: 
I .Wolna i zniewolona w marzeniach i w rzeczywistoś
ci, ale zawsze Polska. Przedstaw funkcjonowanie 
motywu ojczyzny w wybranych utworach literackich. 
2.W literaturze polskiej i obcej możesz odnaleić różne 
postawy życiowe. Zaprezentuj te, które mógłby zaak
ceptować młody człowiek. 
3. , ,żaden utwór literacki nie przerobi ludzi, są wszakże 
takie, które ich pobudzają  do przetwarzania się". Myśl 
Aleksandra Świętochowskiego uczyń mottem rozważań 
nad rolą literatury. 
4. Dokonaj interpretacji wiersza Urszuli Kozioł „Przed 
powitaniem" odczytując ukazaną przez autorkę wizję 

człowieka przyszłości. 

4.05. - W dniu św. Floriana strażacy obchodzili swoje 
święto . Główne uroczystości odbyły się w Nowym 
Sączu. Wielu strażaków otrzymało awanse, odznaczenia 
i nagrody. Z Krynickiej Jednostki Ratowniczo - Gaś
niczej wyróżnionych zostało 2-ch strażaków - Brązowy 
Krzyż za zasługi dla pożarnictwa od Prezydenta RP 
otrzymali: starszy ogniomistrz Antoni Drozd, starszy 
ogniomistrz Adam Tlałka. 

5.05. - Odbyło się zebranie założycieli Fundacji Roz
woju Szpitala Miejskiego w Krynicy. Uczestniczyło 
w nim dwudziestu reprezentantów firm i urzędów, 
związków zawodowych i osób prywatnych. Prezesem 
Fundacji została dr Wanda Wojewoda, a członkami 
zarządu: Adam Gębka- lekarz z krynickiego szpitala 
i Bogumiła Warzyńska - dyrektor „Znicza". 

9.05. - W Nowosądeckiej Małej Galerii świętowano 30-
lecie pracy twórczej Barbary Krężołek- Paluchowej . 
Uroczystość połączona była z wernisażem wystawy jej 
obrazów oraz wieczorem poezj i .  Pani Barbara 
Krężołek- Paluchowa związana była również z Kry
nicą, dlatego przyłączamy się do życzeń i gratulujemy 
z okazji jubileuszu. 

11.05. - Gazeta-Krakowska poinformowała, iż na Wal
nym Zgromadzeąiu Polskiego Związku Sportowców 
Saneczkowych w Warszawie , skarbnikiem, a zarazem 
osobą odpowiedzialną za sprawy sędziowskie, 
mianowano p. Zbigniewa Piaseckiego z Krynicy. 

14.05. - W Tyliczu rozgrywano XI Międzynarodowe 
Zawody Modeli Szybowców Zdalnie Sterowanych 
Memoriał Braci Lewoniewskich. Wzięło w nich udział 
38 zawodników z Polski, Rosji i Słowacji . W punktacji 
generalnej zwyciężył Marek Ziółkowski z Sądeckiego 
Stowarzyszenia Lotniczego „Orlik". Imprezę zorgani
zowało Stowarzyszenie Współpracy Polska- Wschód 
w Nowym Sączu i Klub Modelarski „Zefirek" z Mu
szyny. Patronem zawodów było przedstawicielstwo 
Aerofłotu z Warszawy. 

I 

15-17.05. - w środowiskowym klubie młodzieżowym I 

„Azyl - Jam Club" w Krynicy odbyły się warsztaty 
szkoleniowe liderów promocji zdrowego stylu życia. 
Wzięło w nich udział piętnaście osób z krynickich 
szkól. Szkolenie dotyczyło komunikacji międzyludzkiej : 
umiejętności słuchania, mowy ciała - mimiki i gestu. 

16.05. - Pod patronatem „Gazety Krakowskiej" odbył 
się w Krynicy II Turniej Tenisowy Dzieci i Młodzieży. 
Rozgrywki tenisowe toczyły się na kortach obok 
lodowiska. Impreza ta była jedną z wielu, które składają 
się na cykl turniejów o Puchar Ziemi Sądeckiej . 

16.05. - O godz. 9.00 rozpoczęły się wyścigi rowerowe 
w pięciu kategoriach wiekowych na Górze Parkowej . 
Udział w nich mógł wziąć każdy kto posiadał rowe.r 
i odpowiednie dokumenty. 

27- 30.05. - Rozpoczęło się VI Światowe Forum 
Mediów Polonijnych Tarnów - Krynica - Warszawa 
'98. Przedstawicielem Urzędu Gminy Uzdrowiskowej 
Krynica był przewodniczący Rady Gminy mgr Zbigniew 
Tekiela. Forum zakończyło się 30.05 . w Krynicy. Goś
cie zapoznali się z Gminą Uzdrowiskową Krynica, 
wyjechali kolejką gondolową na szczyt Jaworzyny, 
brali udział w konferencji prasowej z burmistrzem mgr 
Janem Golbą. 

29.05. - W sali balowej Starego Domu Zdrojowego 
odbyła się konferencja poświęcona Programowi Unii 
Europejskiej „Odbudowa" 

31.05. - Tradycyjnie, jak co roku odbyła się uroczysta 
procesja do figury Matki Bożej w parku zdrojowym 
z udziałem ks. biskupa W. Bobowskiego. 

�------------------------------------------ ------------ - - - -----� 
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KRYNICKIE ZDROJE Nr 6 (40) 

INFORMATOR KRYNICKI 
TELEFONY 

Kierunkowy do Krynicy: 0-18471 

� 
Pomoc drogowa 98 1 lub 35-05 Qii;� 
Straż pożarna 998 
Straż Miejska tel. 53-2 1 ,  wew. 1 37 � 
Pogotowie ratunkowe 999 lub 23-77 � 
Policja 997 

[}] 
Informacja telefoniczna miejscowa 9 1 1 � 
Informacja telefoniczna zamiejscowa 9 1 3

� Pogotowie wodno-kanalizacyjne 57-68 \ 
Pogotowie gazowe 28-28 
Pogotowie energetyczne 55-44 
Informacja PKP 23-30, Informacja PKS 55-66 
Taxi 20-66 111!1 GOPR (ul. Halna 1 0) 29-33 lub 52-87 
Wojskowy Szpital Uzdrowiskowy (Pułaskiego 29) 58-87 
Informacja Turystyczna CIT - 56-54, 55- 1 3  

KOLE.I GONDOLOWA 

Stacja Cz. Potok 47 1 -38- 68 
Ceny biletów: w obie strony - 1 3  zł, w górę - 1 1  zł, 
w dół - 9 zł, dzieci do lat 4 - bezpłatnie 
Zniżki dla g. młodzieżowych powyżej 20 osób 
- 9 zł w obie strony 
czynna 9- 1 730 codziennie, poniedziałek 10- 1730 

czynne 9- 19  poniedziałek, 9-22 (pozostałe dni) 
W jedną stronę: normalny 3 ,- ulgowy 1 ,5 zł 
W obie strony : normalny 6,- ulgowy 3,- zł 
Bagaż o wadze 10-20 kg - 1 ,5 zł 

1-\P'JtEKI 

„Melisa" (Piłsudskiego 1 3), tel. 24-99 
czynne 8- 1 9, sobota 9- 1 4  

Nowy Dom Zdrojowy, tel. 22-40 
czynne 8-2 1 ,  niedziela 1 0- 1 7  

„Farmakon" (Kraszewskiego 45), tel. 2 1 - 1 5  
czynne 8- 1 8, sobota 8- 1 4  

„Vita" (Kraszewskiego) tel. 39-47 
czynne 8- 1 9, sobota 8- 14  

„Maja" (Kraszewskiego 1 29), tel. 56- 1 8  
czynne 8-20, sobota 8- 1 5  

''VENA" (Pułaskiego), tel. 5 1-22, czynne 8- 18, sobota 8-14  

Słc.UŻBA ZDROWIA 
�rodek Zdrowia (stary), ul. Kraszewskiego 49, tel. 54-70 
Poradnie: dermatologiczna, dziecięca, 
ogólna, stomatologiczna, protetyczna, 
ginekologiczna. Laboratorium, fizyko- • :;; ·' 
terapia, punkt zabiegowy ( czynne 7- 1 9) ' 
�rodek Zdrowia (nowy), ul. Kraszewskiego, tel. 56-52 
Poradnie: kardiologiczna, laryngologiczna, neuro
logiczna, gastrologiczna, okulistyczna, chirurgiczna, 
zdrowia psychicznego, chorób płuc, RTG. 
AMBULATORIA: 

Pogotowie, ul. Kraszewskiego, tel. 999 lub 23-77 
Szpital, _ul . Kraszewskiego 90, tel . 28-07 

OBIEKTY: EECZNIC1F'WA! 
UZDROWISKOWEGO 

Przychodnia Uzdrowiskowa, ul . Kraszewskiego I ,  

tel. 28-01 , czynna 7- 1 5  - Gabinety prywatne 
Stare Łazienki Mineralne, ul. Nowotarskiego 9, 
tel. 23-87, czynna 7.00- 1 3 .30 

PI.JALNIE W()D MINElł.AtNYCH 
Pijalnia Główna, ul. Nowotarskiego, 6.30 - 1 8.00 
,Jan i Józer', al. Nikifora Krynickiego 
czynne 6.30-9.00, 10- 1 3 1 1 5 .30- 1 8.00 
,,Mieczysław", ul. Nowotarskiego 
czynne 6.30-9, 10- 1 3 , 1 5 .30- 1 8  
,,Slotwinka", 
Park Słotwiński, czynna w sezonie: 9- 1 3 , 1 5- 1 8  

INFORMACJE I REZERWACJE 
ZABIEGOW LECZNICZYCH 

PP Zespól Uzdrowisk, tel. 28-0 I 
FWP, ul .  Pułaskiego 7, tel. 28-4 1 
PTTK, ul. Zdrojowa 32, tel. 29- 10 

URZl';nY 
Urząd Gminy Uzdrowiskowej, ul. Kraszewskiego 7, 
tel. 53-20, 53-2 1 ,  53-22, 53-23 
Urząd Stanu Cywilnego, tel. 53-63 

POCZTA 
Urząd Pocztowy (ul .  Zdrojowa 28) tel. 23-66 
czynne: 7-20, sobota 8- 14, niedziela 9- 1 I 

BANKI 

PKO BP ul . Zdrojowa l ,  tel. 23-8 1  -� 
czynne 7 .30- 1 8.00, sobota 9- 1 3  

PKO Czarny Potok, tel. 38-90 
czynne 10- 1 7, soboty robocze 9- 1 3  

Bank Spółdzielczy u l .  Kraszewskiego 37, tel. 55-73 
czynne 7. 1 5- 1 3 .00, soboty robocze 7. 1 5- 1 1 .00 

KSIĘGARNIE 

Nowy Dom Zdrojowy czynne 10- 1 8  
„Witoldówka" Bulwary Dietla czynne 10-2 1 
Księgarnia Chrześcijańska „Credo" 
ul. Kraszewskiego 36 
czynne 9- 1 3, 14.30- 1 7.30, soboty 10- 1 3  

Rfflf,IOTEKI 

Miejska Biblioteka Publiczna 
ul. Nowotarskiego l ,  tel. 22-03 
Wypożyczalnia i czytelnia: pon., wt., czw., pt. : 9- 17  
Wypożyczalnia: sobota 8- 1 5, w środy nieczynne. 
Biblioteka Młodzieżowa ul. Czarny Potok, tel. 32-80 
czynne 9- 17, środa nieczynne 
w pierwszą sobotę miesiąca 8- 1 5  
Filia n r  3 ,  ul. Źródlana 39 
czynne 9- 1 7  (poniedziałek-piątek) (środa-nieczynne) 
w pierwszą sobotę miesiąca 8- 1 5  
Biblioteka w Tyliczu Rynek (Wiejski Dom Kultury) 
czynne 9- 1 7  (z wyjątkiem środy i soboty) 
Biblioteka w Bereście 
czynne 9- 17 (poniedziałek-piątek), w sobotę nieczynna 

CENTRUM KULTURY 
ul. Piłsudskiego 19, tel. 56-48 
Kino ,Jaworzyna" 

MUZEA „ GALERIE 

Muzeum Nikifora, Galeria Sztuki „Romanówka" 
w Krynicy, Oddział Muzeum Okręgowego w Nowym 
Sączu, Bulwary Dietla (deptak, z tyłu Starego Domu 
Zdrojowego), tel. 53-03 
czynne I O- I 3 ,  1 4- 1 7  oprócz poniedziałków. 
Wstęp norm. 1 ,50 zł, ulgowy 1 zł. 
Galeria „KORAB", ul. Nikifora, tel. 56-69, 
czynne codziennie 
Min Galeria BWA, ul. Piłsudskiego 19  

SPORT 

KTH - Park Sportowy 24-70 
Jazda konna, Krynica ul. Sądecka, tel . 53-40 
J37..da konna, Muszyna, Le.<niczówka Majdan, tel. 40-2 1 
Jazda konna, Powrotnik 94 stadnina koni 
Wypożyczalnia sprzętu sportowego - rowery górskie, 
serwis - ul. Piłsudskiego 15  
Korty tenisowe czynne, ul . Pułaskiego 

BASENY 
KRYTE: 
Sanatorium „Budowlani", tel . 28-85 
Sanatorium „Continental", tel. 28-5 1 
Sanatorium „Wojskowe", tel. 58-81  
OTWARTE: 
Uzdrowisk. Ośr. Leczn.-Sport., - czynne 

HOTELE 

,,Stefania", ul .  Piłsudskiego 1 3, 
„Uśmiech", ul. Słoneczna 59, tel. 56-79 
,,Witoldówka", (Hotel - Pensjonat), 
Bulwary Dietla 10, tel. 55-77 
„Kościuszko", ul. T. Kościuszki 36, tel. 26-45 

SCHRONISKA 

Na Jaworzynie Krynickiej - czynne tel. 54-09 
Bacówka nad Wierchomlą - czynne 
Na Łabowskiej Hali - czynne, tel. (0- 1 8) 42-07-80 

OFERTY TURYSTYCZNE 

FWP - Zarząd Okręgu Karpackiego, 
ul. Pułaskiego 7, tel. 54-87 

,Jaskółka" - Biuro Obsługi Ruchu Turystycznego, 
ul .  Piłsudskiego 1 9, tel. 2 1 -90 

PTTK-BORT, ul .  Zdrojowa 32, tel. 55-76 

STACJE BENYNOWE 

CPN - Stara Droga, tel. 54-45, 
czynne 6-22, w niedzielę i święta 7- 1 5  

POM - ul. Kraszewskiego 8 1 ,  tel. 28-36, 
czynne całą dobę 

ANfA - ul. Zawodzie 2, tel . 29-22, czynne codziennie 7-20 

ul. Ebersa 1 ,  tel .  56- 1 3, cżynny całą dobę (strzeżony) 
ul .  Piłsudskiego - nie strzeżony 
ul . Zdrojowa - nie strzeżony 
ul . Kraszewskiego 
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Od czasów dra Józefa Dietla 
sława Krynicy tak niezwykła 
do dni dzisiejszych stale 
rośnie! 
Kiedy nadejdzie więc przed
wlo$nle 

ze słynnym 
dniem 
Ósmego 
Marca, 
Krynica uciech 
nam dostarcza. 

Od owych czasów, gdy Kiepura 
do swojej Patrii ( choć nie 
góral ! )  
wzywał blondynki i brunetki , 
białogłów tu ściągają setki , 
by w najpiękniejszej z wszyst
ldch Krynicy 
dla swego zdrowia coś 
uczynić; 
tald jest właśnie główny 
powód, 
że panie hurmem jeżdżą do 
wód! 

Choć powiadają: ,,Krew nie 
woda" ' 
zwłaszcza, gdy panna jeszcze 
młoda, 
niejedna z wody chce korzystać, 
skoro to - ,,Józf"f' 
i „Mieczysław" 
albo siarczysty „Zuber" 
z „Janem" . . .  
jednakże panie zakochane 
najchętniej leczą swoje 

zdrówko 
ową mityczną „Bocianówką" 
wodą cudowną acz 
zdradziecką, 
dającą szczęście oraz dziecko, 

lecz działającą tak korzystnie 
w męsldm jedynie towarzystwie! 

Czar pięknych Polek mnie też 
urzekł, 
gdym stanął na Parkowej 
Górze: 
po borowinach i słotwinkach 
każda kusiła mnie dziewczynka; 
a wiele tu przybyło zewsząd 
zakwitających w słońcu 
dziewcząt, 
co pod swe barwy przyzy
wają: 
- ŁĄCZCIE SIĘ, PANIE 
WSZYSTKICH KRAJÓW! 
ŁĄCZCIE SIĘ, PANIE, 
Z MĘŻCZYZNAMI , 
bo oni lepsi od witamin, 
od ziółek, wód i szkockich 
biczów; 
oni się tylko w życiu liczą! -

List piszę do was w panien 
cieniu, 

bom się na leżak właśnie 
przeniósł ; 
ale nie dla mnie panien hasło, 
gdyż przyjechałem z żoną 
własną, 

zaś druh mój , 
Jacek Fedorowicz, 
sam nie dorówna 
,,Zuberowi" ;  
i chociaż podbił 
wczoraj walnie 
pełną po brzegi -
wód pijalnię, 

panie się skarżą na deficyt . . .  
- PANOWIE, WZW/AM DO 
KRYNICY! 

Z: L .Konopiński : Śmieszne pre
tensje; wybór wierszy 
satyrycznych i humorysty
cznych z lat 1 960- 1 980. 
Poznań 1 98 1  , s.8 1 -82 

C. Kopacka „Maki" 
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